



Canadian Federation of Library Associations
Fédération canadienne des associations de bibliothèques

Canadian Library Workers Day 2023

Recognizing the Pillars of Canada’s Library Workers and Their Indispensable Role

[OTTAWA, October 20th 2023] – Marking Canadian Library Workers Day, the Canadian Federation of Library Associations (CFLA) pays tribute to the dedicated individuals who are indispensable to Canada’s libraries. Today offers a unique and essential opportunity to recognize the efforts and unwavering commitment of all library workers, acknowledging their pivotal role in fostering community engagement, nurturing a love for learning, and promoting access to information for all Canadians.

Amidst the rich literary landscapes and buzzing activities, it is the tireless dedication and passion of these unsung heroes that truly bring Canada's libraries to life. Canadian Library Workers are essential for the seamless operation of services, the thoughtful curation of resources, the inclusive support for diverse information needs, and the heartfelt interactions that foster a sense of belonging. Every facet of the library experience is shaped by the commitment and expertise of these remarkable individuals.

“This Canadian Library Workers Day, we celebrate the extraordinary dedication and impact of the remarkable individuals who serve as the backbone of our libraries. Their unwavering commitment to providing equitable access to information and fostering inclusive communities is vital in enriching the lives of Canadians,” emphasized Lorisia MacLeod, Chair of the CFLA Board of Directors. “It is through their dedication and expertise that libraries transform into vibrant spaces that empower and uplift communities across the nation.”

Canadian Library Workers Day stands as a testament to the inclusive and diverse workforce that drives the success of libraries. This day recognizes the invaluable contribution of not only librarians but also the technicians, support staff, and volunteers who work tirelessly to ensure that libraries remain welcoming and inclusive hubs for all members of the community, promoting literacy, education, and access to diverse resources.

Join CFLA and libraries nationwide in expressing gratitude and appreciation for Canadian library workers this Friday. Let us collectively celebrate their profound impact in shaping the cultural fabric of our society and their dedication to upholding the fundamental values of inclusivity, knowledge dissemination, and community empowerment.

For more information on CFLA's initiatives, please visit <https://cfla-fcab.ca/en/home-page/>.

-30-

The Canadian Federation of Library Associations (CFLA) is a national, bilingual, and non-profit association of professional library and information associations. CFLA provides leadership for the Canadian library community, and its mission is to advance library excellence in Canada.



Canadian Federation of Library Associations
Fédération canadienne des associations de bibliothèques

Media Contact: Laura Rinaldi | Impact Public Affairs | 705-822-8380 | laura@impactcanada.com

Journée des bibliothécaires canadiens 2023

Reconnaître les piliers des bibliothécaires canadiens et leur rôle indispensable

[OTTAWA, le 20 octobre 2023] - À l'occasion de la Journée des travailleuses et travailleurs des bibliothèques, la Fédération canadienne des associations de bibliothèques (FCAB) rend hommage aux personnes dévouées qui sont indispensables aux bibliothèques du Canada. Cette journée offre une occasion unique et essentielle de reconnaître les efforts et l'engagement indéfectible de tous les travailleurs de bibliothèque, en reconnaissant leur rôle essentiel dans la promotion de l'engagement communautaire, l'amour de l'apprentissage et l'accès à l'information pour tous les Canadiens.

Au milieu des riches paysages littéraires et des activités trépidantes, c'est le dévouement inlassable et la passion de ces héros méconnus qui donnent vie aux bibliothèques du Canada. Les travailleuses et travailleurs des bibliothèques du Canada sont essentiels au bon fonctionnement des services, à la conservation réfléchie des ressources, au soutien inclusif des divers besoins d'information et aux interactions sincères qui favorisent un sentiment d'appartenance. Chaque facette de l'expérience bibliothécaire est façonnée par l'engagement et l'expertise de ces personnes remarquables.

"En cette Journée des travailleurs et travailleuses des bibliothèques du Canada, nous célébrons le dévouement et l'impact extraordinaires des personnes remarquables qui constituent l'épine dorsale de nos bibliothèques. Leur engagement inébranlable à fournir un accès équitable à l'information et à favoriser des communautés inclusives est essentiel pour enrichir la vie des Canadiens", a souligné Lorisia MacLeod, présidente du conseil d'administration de FCAB. "C'est grâce à leur dévouement et à leur expertise que les bibliothèques se transforment en espaces dynamiques qui renforcent et améliorent les communautés à travers le pays.

La Journée des travailleurs et travailleuses des bibliothèques du Canada témoigne de la diversité et de l'inclusion de la main-d'œuvre qui est à l'origine du succès des bibliothèques. Cette journée reconnaît la contribution inestimable non seulement des bibliothécaires, mais aussi des techniciens, du personnel de soutien et des bénévoles qui travaillent sans relâche pour s'assurer que les bibliothèques demeurent des carrefours accueillants et inclusifs pour tous les membres de la communauté, favorisant l'alphabétisation, l'éducation et l'accès à diverses ressources.

Joignez-vous à FCAB et aux bibliothèques de tout le pays pour exprimer votre gratitude et votre appréciation à l'égard des travailleurs des bibliothèques canadiennes ce vendredi. Célébrons collectivement leur impact profond sur le façonnement du tissu culturel de notre société et leur dévouement à défendre les valeurs fondamentales de l'inclusion, de la diffusion des connaissances et de l'autonomisation de la communauté.



Canadian Federation of Library Associations
Fédération canadienne des associations de bibliothèques

Pour plus d'informations sur les initiatives de FCAB, veuillez consulter le site
<https://cfla-fcab.ca/fr/home-page-fr/>.

-30-

La Fédération canadienne des associations de bibliothèques (FCAB) est une association nationale, bilingue et sans but lucratif d'associations professionnelles de bibliothécaires et d'informaticiens. La CFLA assure le leadership de la communauté des bibliothèques canadiennes et sa mission est de faire progresser l'excellence des bibliothèques au Canada.

Contact médias : Laura Rinaldi | Impact Public Affairs | 705-822-8380 | laura@impactcanada.com